
opusdei.org

Mons. Ocáriz: ,,Pred
voľbou nového
preláta sa modlíme k
Duchu Svätému“

Rozhovor s Monsignorom
Fernandom Ocárizom o
nadchádzajúcom Volebnom
kongrese, z ktorého vzíde nový
prelát Opus Dei.

04.01.2017

22. decembra pomocný vikár Opus
Dei, Monsignor Fernando Ocáriz,
oficiálne zvolal Volebný kongres,
ktorý zvolí nástupcu biskupa Javiera



Echevarríu na čelo Prelatúry. 21.
januára sa v Ríme uskutoční
plenárne zasadanie Centrálnej
asesórie (rady) ženskej vetvy
Prelatúry, ktorá predloží Volebnému
kongresu zoznam s návrhom
kandidátov. Hlasovanie Volebného
kongresu sa začne 23. januára.

Rodrigo Ayude

Ako prežívajú ľudia v Prelatúre
Opus Dei toto obdobie príprav na
voľbu nového preláta? Aké máte
pocity počas týchto dní vy, ako
pomocný vikár?

Myslím, že my všetci v Prelatúre,
muži i ženy, sa snažíme v tomto
období posilňovať ducha modlitby,
pričom sa obzvlášť utiekame k Duchu
Svätému. A vlastne aj samotný
Volebný kongres sa začne votívnou
svätou omšou k Duchu Svätému, aby
sme tak prosili o vedenie pri
všetkých našich krokoch. Viera nám
dáva istotu, že náš Pán vedie svoju



Cirkev a teda aj túto malú časť svojho
ľudu.

Okrem toho toto vianočné obdobie
nám pomôže pripraviť si srdcia na
Volebný kongres tým, že upriamime
svoj pohľad na to, čo je podstatné: na
Ježiša, Dieťa-Boha, tvár Otcovho
Milosrdenstva. Pri rozjímaní nad
tajomstvom Betlehema nájdeme tiež
našu Paniu, Matku Cirkvi a budeme
sa utiekať k jej orodovaniu.

Prežívame tieto dni v tesnom spojení
so Svätým Otcom Františkom a celou
Cirkvou, ktorej je Opus Dei malou
súčasťou. Prirodzene, pociťujeme aj
veľkú vďačnosť za pastoračné
vedenie a dobrý príklad, ktorý nám
zanechal biskup Javier Echevarría.

Nasledujúc svätého Josemaríu a
svedectvo jeho prvých dvoch
nástupcov, premýšľame vo svojich
srdciach nad dedičstvom, ktorého sa
nám dostalo, a ktoré musíme ďalej
odovzdávať ako svetlo a útechu



dnešnému svetu, ako sa to snažia
robiť Kristovi učeníci celé stáročia.
Som si istý, že sa srdečne zjednotíme
s novozvoleným prelátom, aby sme
mu pomáhali viesť Prelatúru v
dnešnej spoločnosti.

V predchádzajúcich voľbách ,,číslo
2“ v Opus Dei bol zvolený za
preláta. V roku 1975 blahoslavený
Álvaro del Portillo, ktorý mnoho
rokov pôsobil ako pomocník
Zakladateľa. Potom, po smrti
biskupa del Portillo, bol zvolený
generálny vikár, biskup Javier
Echevarría. Myslíte, že tento trend
by sa mohol opakovať vo voľbách v
budúcnosti?

Je pravdou, že takto to bolo v
predchádzajúcich voľbách. Myslím,
že to bolo kvôli osobitej situácii
prvých dvoch nástupcov, ktorých
priamo formoval svätý Josemaría.
Volitelia hlasovali za nich podľa
svojho svedomia. Nebol to



automatický proces. Považovali za
najlepšie zvoliť tých, ktorí najužšie
spolupracovali so Zakladateľom.

Dnes sú okolnosti do istej miery iné.
Novým prelátom nebude niekto, kto
tak bezprostredne spolupracoval so
Zakladateľom, ako blahoslavený
Álvaro del Portillo a biskup Javier
Echevarría, aj keď ho možno poznali
a komunikovali s ním.

Podľa môjho názoru Volebný kongres
má pred sebou mnohých hodnotných
kandidátov, ktorí majú čnosti a
prezieravosť potrebné na to, aby
prevzali zodpovednosť. Volitelia sú
viazaní zodpovednosťou hlasovať,
podľa svedomia, za kandidáta,
ktorého považujú za
najvhodnejšieho. Meno zvoleného
kandidáta bude okamžite zaslané
pápežovi Františkovi, pretože sa
vyžaduje potvrdenie rímskeho
pontifika.



Keď sa konajú nejaké voľby,
verejná mienka má tendenciu
pozerať sa na veci z hľadiska
politickej terminológie, často sa
hovorí o ,,prúdoch“, ,,trendoch“,
atď. Čo hovoríte na to vy, keď sa
veci orientujú týmto smerom?

Tieto interpretácie sú veľmi
vzdialené tomu, ako túto voľbu
vnímajú tí, ktorí ju prežívajú ako
duchovnú a cirkevnú skutočnosť. Tí,
ktorí majú zodpovednosť za voľbu,
akou je táto, vkladajú svoju dôveru
do ,,prúdu“ Ducha Svätého, ako nás k
tomu povzbudil pápež František pred
niekoľkými dňami, keď hovoril o
bezprostrednej budúcnosti Opus Dei.

Je pravda, ako ste povedali, že
niekedy sa robia čiastkové
interpretácie, z prevažne ľudského či
politického hľadiska. Keď sa kladie
dôraz na tieto prvky, rozmanitosť sa
začne vnímať ako problém. Podľa
môjho názoru pluralizmus a



rozmanitosť sú veľkým pokladom.
Volitelia Opus Dei, ako aj ostatní
veriaci Prelatúry, pochádzajú z krajín
celého sveta a majú dosť odlišné
životné štýly a kultúrne trendy, s
charakteristikami a štýlom ich vlasti
a ich rodiny. Táto rozmanitosť, tak
silno podporovaná sv. Josemaríom, je
kompatibilná s tým, čo je podstatné: s
vernosťou charizme, ktorej sa dostalo
Zakladateľovi, a ktorá bola uznaná
Cirkvou. Vernosť tomuto
duchovnému dedičstvu (s niektorými
jasnými prvkami, ako je zmysel pre
Božie synovstvo, úsilie o svätosť v
bežných okolnostiach každého dňa,
laická mentalita a kňazská duša, atď.)
zaisťuje pevnú jednotu medzi
všetkými.

Predchádzajúci dvaja preláti
bezprostredne spolupracovali so
Zakladateľom. Bude voľba tretieho
preláta znamenať začiatok novej
epochy v Opus Dei?



Prichádzajú mi na myseľ slová
biskupa Echevarríu, ktorí nám často
hovoril: ,,Opus Dei je vo vašich
rukách, v rukách každého jedného
človeka v Diele.“ Táto skutočnosť v
súčasnosti naberá ešte väčší význam.
Dnešné okolnosti sú výzvou k
zodpovednosti, pretože každý z nás
sa musí usilovnejšie snažiť
stelesňovať dedičstvo sv. Josemaríu v
dnešnom svete, pre ľudí dneška.

Je nepochybné, že nech už bude za
preláta zvolený ktokoľvek, bude sa
môcť spoliehať na modlitby veriacich
Opus Dei a mnohých ďalších ľudí.
Bude mať tiež podporu tímu
spolupracovníkov, ktorý si zostaví,
bude spolupracovať s ostatnými –
kolegiálnosť je ďalším kľúčovým
prvkom dedičstva sv. Josemaríu.

Čo považujete za hlavné výzvy,
ktorým bude čeliť nový prelát
Opus Dei?



Hlavnou úlohou je pomáhať
každému človeku v Opus Dei, aby sa
učil budovať Cirkev na svojom
vlastnom pracovisku a vo svojom
profesionálnom prostredí, vo svete
kultúry a rodiny. Svojím
kresťanským svedectvom môžu dnes
veriaci Prelatúry pomáhať ľuďom
nachádzať Krista ,,uprostred ulice“, v
spoločnosti, ktorá sa každým dňom
stáva stále rozmanitejšou. Preto tu
existuje potreba uskutočňovať
katechézu súčasným štýlom pre
dnešný svet profesionálnej práce, na
tých miestach, kde sa dnešný človek
nachádza.

Ďalšou úlohou je poskytovať radosť a
nádej súčasnému svetu. Nie
ideálnemu svetu, ale tomuto nášmu
zložitému svetu, poznačenému
ranami, ktorý tak veľmi potrebuje
lásku. Inými slovami, posväcovať
každodenný dnešný život, prinášať
Krista na všetky existenčné periférie,



ako nám to pripomína pápež
František.

S pomocou Božej milosti bude možné
učiť ľudí, ako sa majú snažiť žiť svoj
život so srdcom v Kristovi a s nohami
na zemi, uvedomujúc si svoje vlastné
slabosti. Radosť zo žitia kresťanského
posolstva, stelesnená v ich vlastnom
živote, sa bude šíriť aj medzi ľudí v
ich okolí: od mechanika k
mechanikovi, od sestričky k sestričke,
od podnikateľa k podnikateľovi, od
novinára k novinárovi...

Bude tiež potrebné posilniť osobnú
iniciatívu tisícov ľudí, ktorí hnaní
láskou ku Kristovi a inými mužom a
ženám, budú schopní sa pustiť do
iniciatív, ktoré reagujú na veľké
úlohy dnešných čias: podporovať
profesionálnu česť a etiku, boj proti
chudobe, pomoc utečencom, boj proti
nezamestnanosti, posilňovanie
rodiny, atď. A takto, dúfajme,
budeme môcť prispieť k budovaniu



Cirkvi ako ,,sveta zmiereného s
Bohom“, ako to nazval sv. Augustín.
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